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Akademický senát Filozofické fakulty Univerzity Hradec Králové  

 
Zápis z 31. zasedání AS FF UHK ze dne 12. 1. 2011  
-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------   

 

Přítomni: Dr. Springerová, Dr. Joukl, Dr. Němečková, Dr. Thér, Dr. Štěpán, 

Bc. Vondráková, M. Nosek a M. Petrus 

 

Hosté: Dr. Grulich, Dr. Dočekalová 

 

Omluveni: doc. Tichý, J. Ţák, Bc. L.Polcerová 

  

 

Program:  
 

1. Návrh Dlouhodobého záměru FF UHK 

2. Záměr reformy studijních oborů na KARCH vedoucí k zániku oboru 

    Počítačová podpora v archeologii (po projednání v kolegiu děkana) 

3. Záměr reformy studijních oborů na KPVHA a HÚ vedoucí ke vzniku 

    NMgr. Archivnictví (po projednání v kolegiu děkana) 

4. Informace děkana o finančním výhledu roku 2011 a 2012 

5. Volební a jednací řád AS FF UHK 

6. Reflexe plnění závěrů usnesení předešlých zasedání AS FF UHK 

7. Různé 

 

Jednání zahájila a vedla předsedkyně AS FF UHK dr. Springerová, která přivítala všechny 

senátorky, senátory a hosty přítomné na zasedání.  

 

 

Ad bod 1  Návrh Dlouhodobého záměru FF UHK 

 

Předsedkyně AS předala slovo děkanovi dr. Grulichovi, který informoval senátory o 

Dlouhodobém záměru vzdělávací, vědecké, výzkumné, vývojové a další tvůrčí činnosti 

Filozofické fakulty UHK na období 2011-2015. 

Následovala diskuse nad tématy jako např. čím se tento předkládaný záměr liší od dokumentů 

minulých, jak se změní počty studentů na FF a zda nehrozí riziko sníţení výuky pro PdF.  

 

Hlasování bylo veřejné a proběhlo takto: 

 

Zaměstnanecká komora: 

5 hlasů pro    0 hlasů proti   0 hlas se zdrţel   

 

Studentská komora: 

3 hlasy pro    0 hlasů proti   0 hlas se zdrţel   
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Ad bod 2  Záměr reformy studijních oborů na KARCH vedoucí k zániku oboru  

                  Počítačová podpora v archeologii (po projednání v kolegiu děkana) 
 

Předsedkyně AS předala slovo děkanovi dr. Grulichovi, který informoval senátory o 

nestandardním postupu katedry archeologie, která předloţila sama návrh k zániku oboru 

Počítačová podpora v archeologii (PPA). Tento návrh by měl podávat děkan FF. 

Dr. Thér podal vysvětlení za vedoucího katedry archeologie doc. Tichého, který se nemohl 

zúčastnit jednání senátu FF. Hlavním důvodem snahy KARCH o zrušení oboru PPA je 

ekonomická situace, náročná organizace praxí a malý počet přihlášených studentů. KARCH 

navrhuje neotevřít tento obor jiţ v příštím akademickém roce. Dále dr. Thér přednesl plán 

KARCH na reakreditaci oboru Archeologie a jeho vnitřní modularizaci. 

Dr. Dočekalová (proděkanka pro studijní záleţitosti a vzdělávací činnost) se k tomuto 

vyjádřila ve smyslu, ţe vedení FF nesouhlasí se zánikem oboru okamţitě. Letošní přijímací 

řízení a otevření oboru musí proběhnout. Navrhuje zánik aţ od příštího AR. Pro úsporu 

finančních prostředků najít jiná řešení. 

V této věci se vedla poměrně dlouhá diskuse, v níţ zazněly hlasy chápající návrhy KARCH 

ve smyslu racionalizace výuky a opuštění nepříliš poptávaného oboru, avšak zároveň byl 

akcentován fakt, ţe přijímací řízení na všechny obory FF jiţ bylo zahájeno, na samotný obor 

PPA jsou registrovány přihlášky. Vyjádřené obavy se týkala zejména faktu, ţe by FF působila 

jako neseriózní partner porušující své závazky. 

 

Ad bod 3  Záměr reformy studijních oborů na KPVHA a HÚ vedoucí ke vzniku NMgr.  

                 Archivnictví (po projednání v kolegiu děkana) 
 

Předsedkyně AS předala slovo děkanovi dr. Grulichovi a dr. Němečkové, kteří informovali 

senátory o záměru KPVHA o nové akreditaci oboru NMgr. archivnictví v prezenční i 

kombinované formě. Proběhla rozsáhlá diskuze mezi dr. Štěpánem a dr. Němečkovou o 

sloţení počtu vyučovaných hodin mezi KPVH a HÚ, přičemţ dr. Štěpán upozornil na 

značnou asymetrii ve výuce v rámci jednotlivých oborů a poţadoval narovnání této 

nesrovnalosti v rámci reálně vyučované výuky (tedy nikoli pouze v rámci akreditací). Taktéţ 

bylo upozorněno na problematiku vnitřní konkurence a moţného problému s nízkými počty 

potenciálních uchazečů. 

 

Ad bod 4   Informace děkana o finančním výhledu roku 2011 a 2012 

 

Předsedkyně AS předala slovo děkanovi dr. Grulichovi, který informoval senátory o finanční 

situaci na Filozofické fakultě. Hospodářské výsledky za rok 2010 dopadly dobře díky projektu 

PROFFINO, 500 tis. Kč přejde do fondu provozních prostředků jako rezerva. Zaměstnanci FF 

dostanou nové platové výměry, o 10 % se sníţí základní plat, ale naopak se zvýší pohyblivá 

sloţka platu v průměru o 5 %. 

Pro r. 2011 stát přidělí UHK vyšší slíbenou částku, coţ ve výsledku přinese větší finance i pro 

FF. 

 

Ad bod 5  Volební a jednací řád AS FF UHK 

 

Předsedkyně AS přednesla informaci od dr. Joukla, který musel z jednání AS odejít dříve. Dr. 

Joukl chce přidat ještě 8 bodů do nového Volebního a jednacího řádu AS FF UHK. Upravený 

řád rozešle elektronicky všem senátorům a návrh se bude projednávat na příštím zasedání AS 

FF. 

 



 3 

 

Ad bod 6  Reflexe plnění závěrů usnesení předešlých zasedání AS FF UHK 

 

Předsedkyně AS prostudovala všechny zápisy z AS FF za rok 2010 a přednesla zhodnocení 

plnění závěrů jednání AS FF UHK a jejich usnesení: 

 Zápis AS FF UHK:. Doc. Droberjar byl dotázán, zda zlepší informační toky ohledně 

publikační činnosti. Pan proděkan sdělil, ţe se připravuje úprava webových stránek, 

kde budou zveřejněny seznamy recenzovaných časopisů a časopisů s impakt faktorem 

i další důleţité informace týkající se výzkumných záměrů – nesplněno. 

 Zápis AS FF UHK ze dne 7. 4. 2010 se usnesl iniciovat jednání o změně začátku 

akademického roku na UHK ve smyslu jeho zahájení v průběhu září; vedení FF bylo 

poţádáno, aby problém předneslo na kolegiu rektora – prozatím není vyřešeno. 

 Zápis AS FF UHK ze dne 6. 10. 2010 poţaduje, aby vedení fakulty poskytlo 

transparentní a objektivní údaje, vztahující se k úvazkům akademických pracovníků 

FF UHK a údaje o přímé výukové zátěţi dle oborů na FF UHK. Tyto pravdivé údaje 

by měly být přístupny do úrovně vedoucích pracovišť. Dále by vedení FF mělo 

podniknout kroky vedoucí ke stanovení intervalů přímé výukové zátěţe u jednotlivých 

oborů – proděkanka dr. Dočekalová předala na dnešním zasedání AS senátorům 

tabulku s výukovou zátěţí a také s úvazky jednotlivých pracovišť. 

Dr. Springerová dne 6. 10. 2010 navrhovala konat přijímací řízení do doktorského 

studia dvakrát do roka (do konce ledna a do konce září) podání přihlášek ke studiu do 

doktorského studijního programu politologie – vedení fakulty souhlasí. 

 

Ad bod 7   Různé 

 

Dr. Štěpán informoval o novém sloţení Akademického senátu UHK. Předseda Mgr. Václav 

Víška, Ph.D., místopředseda za komoru akademických pracovníků doc. RNDr. Tatiana 

Gavalcová, CSc., místopředseda za studentskou komoru Aleš Roubal. 

 

Dr. Springerová vyjádřila nespokojenost s rozvrhováním. Upozornila na fakt, ţe při hledání  

volných učeben jsou jiţ tyto učebny na budově FF obsazeny jinými fakultami. Dále 

upozornila na fakt, ţe rozvrhovaní software umoţňuje překrývání povinných kurzů a 

v neposlední řadě zmínila problém spojený s učebnou B7, která se v rozvrzích nezobrazuje 

jako obsazená (projektem Modes), coţ při plánování úprav rozvrhů způsobuje značné potíţe. 

Proděkanka dr. Dočekalová vysvětlila, ţe jsou některé věci zakotveny ve vzájemné smlouvě 

mezi FF a FIM. 

Děkan dr. Grulich chystá návštěvu za novým vedením města Hradce Králové. Bylo by dobré 

nabídnout městu moţnost spolupráce, např. s katedrou sociologie (průzkumy) atp.  

Dr. Němečková informovala, ţe KPVHA nedostala grant NAKI. 

 

Závěrem přijal AS FF UHK následující usnesení: 

 

AS FF UHK na svém 31. zasedání schválil Dlouhodobý záměr vzdělávací, vědecké, 

výzkumné, vývojové a další tvůrčí činnosti Filozofické fakulty UHK na období 2011-2015. 

AS FF se dále seznámil se záměry KARCH ohledně proměny jimi zajišťovaných oborů a 

navrhuje doc. Tichému projednání reakreditace s děkanem FF UHK. AS FF se seznámil se 

záměrem KPVH akreditovat nmgr. obor Archivnictví a doporučuje dr. Němečkové a doc. 

Felcmanovi, aby mezi KPVHA a HÚ nalezli konsenzus v rámci pojetí a obsazení výuky Arch 

– Hi. AS FF se seznámil s finančním výhledem na rok 2011 a 2012. 
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Hlasování bylo veřejné a proběhlo takto: 

 

Zaměstnanecká komora: 

4 hlasů pro    0 hlasů proti   0 hlas se zdržel   

 

Studentská komora: 

3 hlasy pro    0 hlasů proti   0 hlas se zdržel  

   

 

 

    

                      Mgr. et Mgr. Pavlína Springerová, Ph.D. 

       předsedkyně AS FF UHK 

 

 

 

Zapsala: Jitka Arnoštová 


